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SA.0012.2.3.2016 

Protokół nr 3/16 

z posiedzenia Komisji Budżetowej odbytego w dniu 29 marca 2016 r. 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Goleszów przy ul. 1 Maja 5. 

 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan 
uczestniczyli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do 

protokołu oraz goście według listy stanowiącej załącznik nr 2. 

Przewodniczący Karol Lipowczan o godz. 1500 otworzył posiedzenie Komisji i po powitaniu 
członków Komisji oraz gości oświadczył, iż w posiedzeniu uczestniczy 12 członków Komisji, 
co pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji. Nieobecni radni: Piotr Wodarczyk, 
Sławomir Żmija. 

 Radni otrzymali następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Goleszowie. 

3. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny. 

4. Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

5. Sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

6. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2016 rok oraz zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2016-2023. 

7. Sprawy bieżące.  
 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zaproponował wykreślenie punktu 1 z porządku 
obrad ze względu na brak protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. Innych zmian 
porządku nie zaproponowano. 
Porządek obrad po zmianie został jednogłośnie przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Goleszowie. 

2. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny. 

3. Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

4. Sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

5. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2016 rok oraz zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2016-2023. 

6. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Goleszowie. 

Kierownik Działu ŚRiFA w GOPS w Goleszowie Agnieszka Podżorska omówiła przedłożone 
radnym sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Goleszowie - 
sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 
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Radny Rafał Glajcar zapytał się o Gminne Centrum Informacji, w jakim zakresie jest 
wykorzystane, czy mieszkańcy korzystają z tej komórki, jak często. 

Kierownik Agnieszka Podżorska uważa, że Gminne Centrum Informacji jest potrzebne 
i spełnia swoją rolę. Bezrobotni podopieczni GOPS przede wszystkim korzystają z dostępu do 
sprzętu biurowego i Internetu (np. dostęp do ogłoszeń o pracę oraz informacji o kursach 
i szkoleniach, pomoc przy pisaniu dokumentów aplikacyjnych).  W Gminnym Centrum 
Informacji organizowano również spotkania dla gimnazjalistów pomagające im w wyborze 
ścieżki edukacyjnej i zawodowej. Częstotliwość korzystania z tej formy pomocy 
mieszkańcom jest różna, na chwilę obecną nie można tej komórki zamknąć, ponieważ 
powstała w ramach Programu Aktywizacji Zawodowej Absolwentów. 

Radna Aleksandra Chmiel zapytała o możliwość korzystania z Karty Dużej Rodziny na 
terenie Gminy Goleszów. 

Kierownik Agnieszka Podżorska poinformowała, że wykaz instytucji honorujących Kartę 
Dużej Rodziny jest umieszczony na stronie Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki Społecznej, 
informację taką otrzymuje się również wraz z kartą w momencie jej wydania. Z terenu Gminy 
Goleszów żadna z firm, ani instytucji nie zgłosiła się do tego programu. Szukanie 
i pozyskiwanie partnerów do programu nie należy do zadań ośrodków pomocy społecznej. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji stwierdził: 

Komisja zapoznała się ww. sprawozdaniem. 

 

Ad.2. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny. 

Kierownik Działu ŚRiFA w GOPS w Goleszowie Agnieszka Podżorska omówiła przedłożone 
radnym sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny - sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 

Radny Rafał Glajcar zapytał o efektywność aktywizacji zawodowej oraz, czy ośrodek 
pomocy społecznej współpracuje z przedsiębiorcami działającymi na terenie Gminy 
Goleszów. 

Kierownik Agnieszka Podżorska poinformowała, że prowadzona jest współpraca z lokalnymi 
przedsiębiorcami, informacje o ofertach pracy są przekazywane, jednak często pracodawcy 
rezygnują z zatrudnienia osoby, która skierowana została przez GOPS. Trudno jest 
jednoznacznie wskazać, ilu osobom udało się pomóc w znalezieniu pracy. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji stwierdził: 

Komisja zapoznała się ww. sprawozdaniem. 

 

Ad.3. Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

Kierownik Działu ŚRiFA w GOPS w Goleszowie Agnieszka Podżorska omówiła przedłożony 
radnym Raport z wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii - raport 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 
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Na pytanie Przewodniczącego Komisji o ilość stwierdzonych na terenie gminy użyć 
narkotyków i dopalaczy, Kierownik Agnieszka Podżorska poinformowała, że dotychczas nie 
było formalnego zgłoszenia takiej sytuacji w GOPS. 

Radna Aleksandra Chmiel poruszyła kwestię sprawdzania przez GOPS oferowanych przez 
różne firmy spektakli teatralnych dla dzieci. Radna zwróciła uwagę na słabą jakość niektórych 
przedstawień, uważa że są nieodpowiednie dla dzieci i bezwartościowe oraz, że ktoś powinien 
weryfikować ich poziom. Natomiast szkoła otrzymuje informację, że oferta jest już 
zaakceptowana przez GOPS, szkoła ma tylko potwierdzić termin.  

Kierownik Agnieszka Podżorska poinformowała, że z kolei GOPS otrzymuje informację od 
danej firmy o zaakceptowaniu oferty przez szkołę, dlatego też należy ustalić kwestie 
porozumiewania się między firmą, szkołą i GOPS. Kierownik poprosiła o przekazywanie 
przez szkoły konkretnych informacji, wskazanie które z dotychczas prezentowanych spektakli 
się nie podobały i wówczas będzie szukać się innych ofert. 

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zapytał, czy jest taka weryfikacja firm 
i oferowanych przez nie  spektakli, prelekcji, czy wykładów, aby środki przeznaczone na ten 
cel nie były przekazywane przypadkowym osobom. 

Radna Grażyna Bihun zaproponowała, aby zaangażować dzieci i pedagogów z lokalnych 
szkół w organizację takich spektakli teatralnych. Radna zapytała się, czy środki przeznaczone 
na realizację programu przeciwdziałania narkomani, zamiast firmom zewnętrznym, mogłyby 
być przekazane naszym uczniom i nauczycielom. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar uważa, że środki przeznaczone na realizację programów 
profilaktycznych  powinny być wydane jak najlepiej, dlatego ważne jest współdziałanie szkół, 
czy przedszkoli z ośrodkiem pomocy społecznej. Weryfikacja firm, które bardzo licznie 
zgłaszają się z różnymi ofertami, powinna polegać na wzajemnym przekazywaniu sobie 
informacji na temat danej oferty. 
Odnosząc się do propozycji radnej Grażyny Bihun, Wójt poinformował, że pomysł jest wart 
rozważenia i zastanowienia się oraz poszukania możliwości finansowego wsparcia takich 
działań.  

Radny Rafał Glajcar uważa, że ośrodek pomocy społecznej działa reaktywnie, nie eksploruje 
środowiska, nie próbuje sam pozyskiwać informacji. Jako dysponent środków na realizację 
programu przeciwdziałania narkomanii i przedstawiając szkole ofertę przedstawień, powinien 
sam skontaktować się ze szkołą i zapytać o ocenę i opinię na ich temat. Radny zwrócił 
również uwagę na brak podejmowania działań przez GOPS wobec osób uzależnionych ze 
względu na brak zgłoszeń takich potrzeb (dotyczy narkotyków i dopalaczy), w sytuacji kiedy 
powszechnie wiadomo, że na terenie gminy ten problem istnieje.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji stwierdził: 

Komisja zapoznała się ww. raportem. 

 

Ad.4. Sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

 

Kierownik Działu ŚRiFA w GOPS w Goleszowie Agnieszka Podżorska omówiła przedłożone 
radnym sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych - sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji stwierdził: 
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Komisja zapoznała się ww. sprawozdaniem. 

 

Ad.5. Opiniowanie zmian w budżecie gminy na 2016 rok oraz zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2016-2023. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2016 rok (nr SA.0006.18.2016) -  
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Skarbnik Beata Kubaczka omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Goleszów. 

Następnie, na prośbę Przewodniczącego Komisji, Wójt  szczegółowo omówił następujące 
nowe zadania w wydatkach majątkowych: 
─ zakup rębarki, 
─ zakup kosiarki bijakowej, 
─ zakup koparki, 
─ dostawa i montaż klimatyzacji w budynku Urzędu Gminy, 
─ dotacja celowa na zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Puńców.  

 
Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Madejski zapytał o korzyści dla mieszkańców w ramach  „eGoleszów”. 
Zastępca Wójta Grażyna Porębska-Jochacy wyjaśniła, że dzięki tej platformie elektronicznej 
mieszkańcy będą mieli dostęp do cyfrowych usług publicznych w zakresie m. in. informacji 
i regulacji zobowiązań (możliwość dokonywania opłat podatku, za odpady, możliwość 
sprawdzenia stanu załatwienia swoich spraw, możliwość składania wniosków). 

Radny Janusz Kożdoń zapytał o zmniejszenie dochodów majątkowych o 20 tys. zł w pozycji 
„Przygraniczny przeciwpożarowy integracyjny system ochrony – Transgraniczne Centrum 
Szkolenia Strażaków w Lesznej Górnej”. 
Wójt poinformował, że szczegóły wyjaśni na sesji inspektor ds. projektów unijnych. 

Przewodniczący Komisji podsumowując dyskusję poprosił, aby przy wprowadzaniu nowych 
zadań do budżetu mieć również na uwadze składane wnioski, Przewodniczący nawiązał do 
remontu basenu w Cisownicy. 
Wójt i radna Aleksandra Chmiel omówili, jakie działania są podejmowane w tym temacie.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie 
wydanie pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 11 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się”. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów na 
lata 2016-2023 (nr SA.0006.19.2016) - projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Skarbnik Beata Kubaczka omówiła projekt uchwały. 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Komisji, Wójt wyjaśnił przyczynę wykreślenia 
z zadań związanych z programami realizowanymi z udziałem środków unijnych inwestycji 
pn. „Budowa wodociągu do Grycza”. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wydanie 
pozytywnej opinii do projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 12 radnych. 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany.   

 



Protokół nr 3/16 z posiedzenia Komisji Budżetowej odbytego w dniu 29 marca 2016 r.  strona 5 
 

Ad.6. Sprawy bieżące. 

W tematyce bieżącej nawiązano do odbytej na ostatnim posiedzeniu Komisji dyskusji na 
temat funduszu sołeckiego. 

Skarbnik Beata Kubaczka, po uzyskaniu informacji od członka Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bielsku-Białej, poinformowała, że nie ma możliwości zmniejszenia 
wyodrębnionej kwoty funduszu i przeniesienia części tej kwoty na inne zadanie w trakcie 
roku budżetowego. Środki funduszu są zamrożone w budżecie do końca roku. 

Natomiast Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan powołując się na informacje ze strony 
internetowej urzędu wojewódzkiego, poinformował, że do budżetu wprowadza się tylko 
kwotę złożonych do końca września i pozytywnie zweryfikowanych wniosków, a nie całą 
kwotę wynikającą z wyliczenia dla wszystkich sołectw. 

Radnym przekazany został projekt dokumentu „Strategia rozwoju gminy na lata 2016-2026”. 
Zastępca Wójta Grażyna Porębska-Jochacy poprosiła o zapoznanie się z treścią oraz 
poinformowała, że w najbliższych dniach zostanie zorganizowane dla radnych spotkanie 
z autorem projektu, podczas którego dokument zostanie omówiony, wyjaśnione będą 
wątpliwości i będzie można zgłaszać uwagi. 

Radny Leonard Musioł, w imieniu mieszkańców ul. Ogrodowej w Puńcowie, poprosił 
o zasypanie dziur na drodze. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej zamknął posiedzenie o godz. 1715. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Aneta Sikora  
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 


